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ŽUPNÍ KANCELÁŘ INFORMUJE 

 

Dorostenečtí  Mistři republiky ve veslování 2019 

(Eva Slepičková, starostka T.J. Sokol Bělkovice-Lašťany) 

 

Nejprve krátké vysvětlení redakce. 

Pozornému čtenáři jistě neunikla skutečnost, že následující článek již četl. Ano, je 

to tak. Přečíst si ho všichni mohli v oddíle Z JEDNOT i v posledním čísle našeho 

zpravodaje v loňském roce. Jenomže jakýmsi nedopatřením se stalo, že k tomu 

článku nebyly přiloženy fotografie. Nyní toto nedopatření  napravujeme a 

zveřejňujeme článek ještě jednou, včetně těch fotografií (které jsou velmi pěkné, 

jak jistě uznáte.) 

 

Naše malá tělocvičná jednota Sokol Bělkovice-Lašťany má  ve své členské 

základně také členy Veslařského klubu Olomouc.  Jsou to  Eva Slepičková, Jana 

Slepičková, Jan Paták a Filip Snášel.  První jejich  seznámení  s všestranností a 

vůbec se sportem zahájili  v naší jednotě.  A  naše jednota je také na sportovní 

dráhu připravila. Ale své významné výsledky získali jako veslaři Veslařského 

klubu Olomouc . 

 V loňském roce 2019 zahájili své úspěšné tažení  na  těchto  významných  

veslařských závodech: 

 

Mistrovství  ČR na Dlouhé dráze  2019  6.4.2019 

4. místo Filip Snášel 1xdci Finále A 

  

Pražské  Primátorky 2019  9.6.2019 

1. místo 

3. místo 

5. místo 

Filip Snášel 

Jana Slepičková 

Eva Slepičková 

8+dci 

8+dky 

8+žkys 

Finále A 

Finále A 

Finále B 

 

 Mistrovství žactva ve veslování  Račice 23.6.2019 

4. místo 

2. místo 

1. místo 

1. místo 

Eva Slepičková 

Eva Slepičková 

Jan Paták 

Jan Paták 

4xžkys 

1xžkys 

1xžcis 

4xžcis 

Finále A 

Finále A 

Finále B 

Finále B 

 

Mistrovství dorostu 2019 Račice 30.6.2019 

2. místo 

3. místo 

2. místo 

1. místo 

Jana Slepičková 

Jana Slepičková 

Filip Snášel 

Filip Snášel 

8+dky 

4-dky 

1xdci 

8xdci 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 
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Mistrovství ČR ve sprintu Račice 2019 20.9.2019 

1. místo 

3. místo 

1. místo 

3. místo 

Jana Slepičková 

Jana Slepičková 

Filip Snášel 

Filip Snášel 

8+dky 

4-dky 

8+dci 

2xdci 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

 

Mistrovství    družstev ČR Račice 22.9.2019 

1. místo 

4. místo 

1. místo 

3. místo 

6. místo 

5. místo 

1. místo 

4. místo 

Eva Slepičková 

Eva Slepičková 

Jana Slepičková 

Jana Slepičková 

Jan Paták 

Jan Paták 

Filip Snášel 

Filip Snášel 

1xžkys 

4+žkys 

8+dky 

4-dky 

4xžcis 

1xžcis 

8+dci 

4xdci 

Finále B 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

Finále A 

 

 Jsme na naše mistry republiky dorostence  Janu Slepičkovou a Filipa 

Snášela oprávněně hrdí. A také musím připomenout, že naše starší   žačka Eva 

Slepičková byla vyhodnocena veslařskou asociací jako nejlepší veslař roku 2019 

za starší žačky a přijala gratulace  po boku Ondřeje Synka v Praze .  

 Všichni jmenovaní naši členové a veslaři dělají  čest naší jednotě SOKOL 

Bělkovice-Lašťany, a také svému  Veslařskému klubu Olomouc. 

 Přejeme jim i v letošním roce 2020 úspěch a další cenné kovy.   

 

  

 

 

 

 

 

 

1                                           2                                         3       

           

                                                                                    

 

 

 

 

4                                           5 
 
 

 

 

1 - první zleva F. Snášel 

2 - druhý zleva F. Snášel 

3 - druhá zprava E. Slepičková 

4 - první zprava E. Slepičková 

5 -  J. Paták a E. Slepičková 
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Program vzdělávacího střediska pro rok 2020 
(Jan Nemrava, vzdělávací středisko ČOS Olomouc) 

 

V loňském roce jsme zrealizovali celkem 14 vzdělávacích akcí střediska a 3 

oblastní a 1 župní sraz, s celkovou účastí 390 účastníků, především z řad cvičitelů 

Sokola. Díky rozumnému hospodaření s financemi a hlavně díky podpoře grantů 

na vzdělávání OV ČOS jsme mohli zpětně vrátit účastnické poplatky vysílajícím 

T.J. za cvičitele naší župy. Předpokládáme, že v tomto roce, stejně jako několika 

minulých, budeme moci opět zpětně účastnické poplatky za vzdělávání proplatit.  

 Program vzdělávacích akcí roku 2020 se opět snaží pokrýt široké spektrum 

věkových kategorií i škálu aktivit, kterou v Sokole máme. Věřím, že se akce 

podaří naplnit a smysluplně uskutečnit. Zájemcům doporučuji hlásit se na akce 

včas, kapacita je omezená a nezřídka se stává, že se vyčerpá před termínem 

uzavírky přihlášek. Program bude doplňován a aktualizován na www.sokol.eu, 

včas rozesílány pozvánky na akce. Jakékoli dotazy rád zodpovím na em: 

jnemrava@sokol.eu, tel. 724 842 719. 

 

Programu Vzdělávacího střediska župy Olomoucké - Smrčkovy 2020 
Datum název akce typ, pořadatel místo konání 

 

26. 1.  Nářadí pro RDPD, využití 

dětské sady JIPAST 

Seminář VSO ve 

spolupráci s ÚCS 

RDPD OV ČOS 

 

 

Olomouc 

15. - 16.2. Hory na sněžnicích  Expediční seminář 

VSO 

 

Jeseníky 

22. 2. Tvorba sestav SG ve 

sportovní všestrannosti + 

Rozhodčí SG – ženské 

složky  

Seminář, školení, 

doškolení rozhodčích 

SG OV ČOS, VSO 

 

 

Olomouc 

14.3.* Oblastní sraz ženy – 

zdravotní, kondiční cvičení, 

náčiní, hudba 

 

 

Obl. Sraz VSO, župa 

 

Olomouc 

15.3.* Pohybové hry s míčem pro 

žactvo 

 

Seminář VSO Olomouc 

20.-22.3.* 

 

 

Cvičitelé sportovní 

Všestrannosti III. tř. základ  

Školení III. třídy – 

základní část VSO 

Olomouc 

27.-29.3.*  Cvičitelé sportovní Školení III. třídy – Olomouc 

http://www.sokol.eu/
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Všestrannosti III. tř. 

odborná část (18.4. 

Zkoušky) 

odborná část VSO 

18.4.* Úvod do cvičení jógy dle 

B.K.S. Iyengara 

 

Seminář VSO Olomouc 

30.4.- 

3.5.* 
Jarní Morava – 

organizováno s komisí PP 

Expediční seminář 

Komise PP+VSO 

 

Postřelmov 

5. - 7.6. Táborové hry  Seminář VSO Radíkov 

    

18.- 20.9. Cvičitelé sportovní 

Všestrannosti III. tř. základ 

  

Školení III. Tř.,VSO Olomouc 

2.- 4.10. Cvičitelé sportovní 

Všestrannosti III. tř. 

odborná část (10.10. 

zkoušky) 

 

Školení III. Tř.,VSO Olomouc 

10.-11.10. Rozhodčí teamgym ČOS Seminář, školení 

rozhodčích VSO 

 

Olomoux 

24.10. 

 
Kineziotaping pro cvičitele Seminář VSO Olomouc 

28.11. Župní doškolovací sraz Župní sraz Olomouc 

    

 

*aktuálně zrušené, odložené akce. Je možné, že vzhledem k situaci budou další 

změny. Některé akce se můžeme pokusit zařadit do podzimu atd. 

 

Na akce je možné přihlásit se přes webové formuláře, které jsou v pozvánkách již 

umístěny na webu: https://www.sokol.eu/obsah/5638/vzdelavaci-stredisko-

olomouc  

Vzhledem k situaci se zatím nepřihlašujte, vyčkejte na rozeslání pozvánek 

s aktuálními informacemi. 

Doufám, že až se situace uklidní se zase všichni ve zdraví udivíme na nějaké ze 

vzdělávacích či jiných akcí. 

Také doufám, že i nadále bude Olomouc místo, kam si cvičitelé rádi najdou cestu. 

Budu se těšit na další společná setkání. 
 

  
 
  

https://www.sokol.eu/obsah/5638/vzdelavaci-stredisko-olomouc
https://www.sokol.eu/obsah/5638/vzdelavaci-stredisko-olomouc
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POBYT V PŘÍRODĚ 
 

 

Jak dopadly zimní akce na přelomu roku 2019-20 
(L. Toušek, Sokol Bělidla, Z. Heřmanová, Sokol N.Sady, A. Opluštilová, ASPV 

Olomouc-Město) 

 

Jedová 2019 očima účastníka, který se akce zúčastnil naposledy  

Zprávu podává Luboš Toušek 

 

Milí čtenáři. Už vidím, jak se vám v tuto chvíli vybavuje známé "nikdy neříkej 

nikdy". Ale nebudu  předbíhat a vezmu to pěkně popořádku... 

 Sešlo se nás na olomouckém nádraží hodně a jako každoročně jsme postupně 

zaplnili takřka všechna místa v železničním vagónu. Po vystoupení na železniční 

zastávce Hrubá Voda zastávka jsme udělali tradiční "kolečko", které tentokrát, s 

neodmyslitelnou pomocí Jindry Dvořáka, organizovala pouze Martina Michalíková 

(vedoucí komise PP Sokolské župy Olomoucké-Smrčkovy). Nejdříve omluvila 

absenci Aleny Opluštilové (vedoucí komise CPP Regionálního centra SPV 

Olomouc), která se ze zdravotních důvodů nemohla letošního pochodu zúčastnit. Při 

"průzkumu účasti" a závěrečném počítání jsme si upřesnili, že na letošním "kolečku" 

bylo celkem 51 účastníků, z toho 9 z řad ČASPV, 17 z řad Sokola a 25 bez 

příslušnosti k žádné organizaci (jak letos vymyslel Jindra Dvořák: těch, kteří "šli 

sami za sebe"). 

 Pak následovala tradiční trasa na Jedovou, kterou jsem já osobně sice zvládl 

(díky bolesti kolene jsem v to vlastně ani nedoufal), ale která se dosti časově 

protáhla. Já jsem to řešil tak, že jsem nedělal žádné zastávky, zatímco ostatní si ty 

přestávky užívali různým občerstvováním, aby mne posléze došli a předešli (a pak na 

další přestávce na mne zase počkali...). 

 Tak jsme dorazili na vrchol Jedové. Za zmínku o této etapě stojí fakt, že se nám 

při výstupu na vrchol postavil do cesty takřka neproniknutelní polom, kterým jsme se 

prodírali, neboť se "nedal" nijak rozumně obejít. Na vrcholu jsme se setkali s jinou 

skupinou turistů, kteří nám poradili - pro příští roky - lepší trasu výstupu. Ale to 

nebylo to hlavní. To hlavní spočívalo v setkání s našimi kamarády, ses. Marcelou 

Lízalovou a br. Františkem Kráčmarem, župními činovníky. (Ti se poslední roky již 

tradičně na vrcholu Jedové s námi setkávají - mají to jen "na skok" ze svého bydliště 

v Jívové. Tentokrát jsme je ale našli pořádně promrzlé; holt to naše zpoždění se 

podepsalo na jejich čekání...). Následovala vzájemná přání, přípitky šampaňským 

(kromě toho od br. Kráčmara se objevily nejméně tři další láhve) a konečně odchod 

do cíle naší cesty, na Svatý Kopeček. Před opuštěním vrcholu Jedové jsem se se 

všemi symbolicky rozloučil s vysvětlením, že příštím rokem se už tradičního výstupu 

na Jedovou nezúčastním. Nic se neděje, ostatně i zde musí docházet k "omlazování". 
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 Závěrečná cesta již byla zcela individuální, jak si to jednotlivé menší skupinky 

zařídily. Já například jsem skončil v Radíkově, což byl asi tak "dvoukilometrový 

ústupek" mému bolavému kolenu. 

 

Novoroční Jeseníky 2020 

V letošním roce se vytvořily dokonce tři skupiny. Ta první - dalo by se říci 

 tradiční - byla skupina běžkařů, kteří absolvovali trasu Ramzová - chata Paprsek 

a zpět.  Zprávu podává Zuzana Heřmanová: 

 

V sobotu 4.1.2020 ráno se většina účastníků výletu do Jeseníků zhrozila, neboť 

chodníky byly po nočním dešti jako zrcadlo, chůze byla dost náročná a 

nebezpečná. Nicméně všichni se těšili, že po svátečních 

dnech se v horách trochu provětrají a pozdraví se navzájem 

v novém roce. S běžkami se vydalo na výlet 9 optimistů.  

 Na Ramzové sice ležel sníh, ale byl po oblevě namrzlý. 

Rovněž projít Petříkovem nebylo vůbec snadné. Silnice byla 

samá ledovka. Pán, kterého jsme hned na začátku Petříkova 

potkali, nás varoval. Minulý den byl s kamarádem v 

nemocnici, při pádu na silnici si zlomil klíční kost. Nicméně 

s určitou opatrností jsme došli na konec Petříkova a po 

červené značce jsme směřovali na Císařskou loveckou boudu 

a dál na Paprsek.  Běžkařů jsme kupodivu potkávali dost, 

zejména na vyfrézovaných okruzích kolem Paprsku, kde 

stopa byla mnohem lepší. Přiznávám, že jsme na část trasy sundali běžky, tak 

jako i další výletníci. Přeci jenom jsme se chtěli vrátit bez poranění. Ale byly 

úseky, kde jsme si běžkování užili. Vzhledem k tomu, že sněhové podmínky 

nebyly optimální na běžkování, byli jsme s ujetými a „našlapanými“ kilometry 

spokojeni. Odpoledne začalo sněžit a z fotek, které mi poslala snacha z nedělního 

běžkování, bylo patrno, že sněhové podmínky se druhý den velmi zlepšily. Tak se 

těšíme, že si běžkování více užijeme některou další sobotu. 

 

Nejsilnější co do počtu byla skupina "pěšáků", kteří vystoupili také na stanici 

Ramzová, takže úvodní kolečko před nádražím vytvořili společně s běžkaři (viz 

foto). Zprávu podává Alena Opluštilová. 

 

Zdravím a posílám upřesňující počty - celkem, včetně v skupiny "Lesní bar": bylo 

nás 30 + jeden pes. 

26 + pes - Paprsek : z toho 7x běžky (v tom 3 děti) a 19 pěších. 

Přikládám i foto. Na běžky to bylo dobré až od císařské louky. Šlo se dobře, 

neklouzalo to a sněžit začalo až kolem půl druhé, to už jsme šli zpět. Měla jsem z 

toho počasí trochu strach ale bylo to prima. Přikládám foto (přiloženo na konci 

článku)  
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No a jak vyplývá z předchozích zpráv, ta nejmenší skupina - 4 členové - tentokrát 

putovala na lesní bar. Zprávu podává Luboš Toušek. 

 

Po vystoupení z vlaku (samozřejmě jsme udělali tradiční "kolečko" - o fotku jsme 

požádali jednoho kolemjdoucího) jsme si mysleli, že budeme jedinými 

návštěvníky, což se ale nepotvrdilo. Už během  cesty nás předběhlo několik 

dalších turistů a v průběhu našeho pobytu se bar postupně zaplňoval. Samozřejmě 

jsme si opekli špekáčky, vypili svařené víno a snědli zákusek ... Na zpáteční cestu 

jsme se vydali bez zbytečného otálení, takže jsme v pohodě stihli "dřívější vlak". 

V Ramzové jsme z okna 

vlaku marně vyhlíželi naše 

kamarády, ti ten náš vlak 

nestihli. 

 

"Kolečko" v Horní Lipové    "Kolečko" v Ramzové 

 
 

 

Z JEDNOT 
 

Bělidelský Vánoční stromeček v přírodě 

(Luboš Toušek, Sokol Olomouc-Bělidla) 

 

Nejmladší cvičenci Tělocvičné 

jednoty Sokol Olomouc-Bělidla se  

v závěru roku 2019 sešli u 

tradičního vánočního stromečku v 

přírodě, který se uskutečnil 17. 

prosince 2019. 

 Na srazu u lávky přes řeku 

Bystřičku se sešlo na 30 dětí 

předškolního věku s rodiči.  Všichni 

pak pokračovali po pravém břehu 

řeky směrem na Bystrovany, až k 

místu, kde zářil vánoční stromeček. 

Tentokrát to ale nebyl náš známý 
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smrček, protože v důsledku horkého a suchého loňského léta uschnul. A tak si 

naši cvičitelé, Lenka Jančářová a Jiří Burda, jako náhradu vybrali docela 

obyčejný keř nedaleko tradičního místa. I když při denním pohledu by to nikdo 

neřekl, v noci, osvětlený barevnými elektrickými žárovičkami, doslova zářil a byl 

krásný. 

 Samozřejmě nechybělo ani 12 opravdových svíčiček rozestavěných na zemi 

kolem keře, takže místo, kam děti dávaly své dárečky pro zvířátka (jen ty nejlepší 

pamlsky pro zajíčky a ptáčky) bylo zřetelně vymezeno.  

 Po krátkém přivítání si děti zazpívaly se svojí cvičitelkou ses. Lenkou 

Jančářovou několik koled a nakonec sfoukávaly postupně svíčičky. Každá 

symbolizovala jeden měsíc roku, a společně ji sfoukly vždy děti v tom měsíci 

narozené. 

 Krásná mnoholetá tradice byla i tentokrát dodržena... 
   

 
BALAHOPŘÁNÍ 
 

   

Srdečné blahopřání k významnému životnímu jubileu 

(Jana Dohnálková, starostka Sokola Olomouc - Nové Sady)  

 

Vysvětlení a omluva redakce. Tento článek, milí čtenáři, byl ve správném termínu 

zaslán již pro čtvrté číslo našeho Župního zpravodaje v závěru minulého roku. 

Jen nedopatřením redakce se stalo, že zveřejněn nebyl. Za to se omlouváme. 

Ovšem toto nedopatření má i jakousi svoji výhodu: můžeme totiž konstatovat, že 

oslava neuvěřitelného jubilea proběhla na posledním náčelnictvu roku 2019, 

zúčastnila se jí i redakce našeho Župního zpravodaje, sestře Otce jsme všichni 

srdečně popřáli a - samozřejmě - od plic si s ní zazpívali. Bylo to bezvadné! 

 

 V pondělí 22. prosince 2019 oslaví členka 

T. J. Sokol Olomouc – Nové Sady sestra Otilie 

Henklová významné životní jubileum - 

krásných 95 let v obdivuhodné svěžesti a elánu. 

 Již od mládí se plně věnovala sportovním 

aktivitám, do Sokola Chválkovice  vstoupila v 

roce 1928. Od roku 1945 byla členkou oddílu 

sportovní gymnastiky v Sokole Olomouc. 

Pamětníci si vzpomenou, že Otka (tehdy 

Látalová) ve sletovém roce 1948 zvítězila v 

župním přeboru žen v Závodě sokolské 

všestrannosti – gymnastice, atletice a plavání a 

obsadila 7. místo v přeboru ČSR. Dostala se tak do výběru dvanácti sokolských 

reprezentantek pro Olympijské hry v Londýně. V roce 1958 se stala členkou 
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tehdejší novosadské tělovýchovné jednoty. V letech 1960 až 1997 vykonávala v 

jednotě funkci náčelnice. Od roku 1990 je rovněž členkou výboru jednoty. V 

župním náčelnictvu v letech 1991 až 1999 vedla župní cvičitelský sbor starších 

žákyň. Cvičila na všech všesokolských sletech od roku 1948 až do roku 2006 a 

nacvičovala sletové skladby žen a starších žákyň v naší jednotě. Stále je 

cvičitelkou oddílu předškolních dětí a pravidelně cvičí ve večerním cvičení žen 

„aerobik“. Podle svých možností pomáhá při všech sokolských akcích, které 

pořádá jednota i župa, živě a se zájmem se zajímá o dění v jednotě.  

 Od roku 2009 je držitelkou Stříbrné medaile ČOS, kterou převzala ke 100. 

výročí založení Sokola Olomouc – Nové Sady. V roce 2015 byla odměněna za 

dlouhodobou aktivní činnost v Sokole nejvyšším sokolským oceněním - Zlatou 

medailí ČOS. Za všechnu práci, kterou pro Sokol vykonala, ji všichni srdečně 

děkujeme. 

 

Další oslava životního výročí v T. J. Sokol Olomouc – Nové Sady 

(Zuzana Heřmanová, T.J. Sokol Olomouc-Nové Sady) 

 

Na oslavy významného životního výročí 

Otilie Henklové v prosinci 2019 (viz samostatný 

článek) naváže v lednu 2020 starostka T. J. Sokol 

Olomouc – Nové Sady Jana Dohnálková, která 

oslaví dne 20.1.2020 své 70. narozeniny. Je to 

možná i trochu symbolické, neboť Otka provází 

Janu téměř celým sokolským životem.  

Jana se sportování plně a s nadšením 

věnovala již od dětství, byla členkou 

tělovýchovných jednot od r. 1960. Po obnovení 

novosadské jednoty patřila a patří k nejaktivnějším 

cvičenkám, cvičitelkámm a činovnicím. Je držitelkou cvičitelského průkazu 

všestrannosti III. třídy, je cvičitelkou mladšího a staršího žactva a cvičení 

předškolních dětí. Připravuje sokolskou mládež na řadu župních závodů, 

podporuje účast svých svěřenců na různých projektech vyhlašovaných ČOS. 

Sama se potom aktivně účastní všesokolských sletů a gymnaestrád v zahraničí.  

Od r. 1998 pracovala ve výboru jednoty, později se zapojila do činností 

v župním náčelnictvu. V r. 2013 převzala po Milanu Frydeckém funkci starostky 

novosadské jednoty. Této práci se plně a s úspěchem věnuje, daří se jí postupně 

obnovovat a zhodnocovat sokolský majetek. Např. v r. 2019 bylo za výrazné 

dotační podpory města a kraje zrekonstruováno menší hřiště na pozemku jednoty, 

kde byl položen umělý povrch umožňující řadu sportovních aktivit. O dotace Jana 

žádala neúspěšně několik let, ale její vytrvalá snaha se nakonec vyplatila a 

víceméně nevyužívaný pozemek je nyní plně k dispozici cvičencům naší jednoty.  

Jana pokračuje také v tradici organizování prázdninových příměstských táborů, 
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které původně organizoval M. Frydecký. O pečlivé přípravě a atraktivitě náplně 

tábora svědčí vzrůstající obliba u dětí, řada z nich se účastní 2 týdenního tábora 

opakovaně. Za mnohaletou činnost ve prospěch sokolského hnutí byla ses. Janě 

Dohnálkové v r. 2018 udělena Stříbrná medaile ČOS.  

Jana se věnuje také turistice (účastní se např. akce Se sokolem na kopečky), 

absolvovala se skupinkou cyklistek z jednoty řadu krásných jednodenních i 

vícedenních cyklovýletů a v zimě vyráží na běžky do Jeseníků. Její optimismus je 

příkladný. Často, kdy ostatní se s obavami dívají na oblohu nebo předpověď 

počasí není optimální, Jana rozhodne: na naší akci bude svítit sluníčko! A ono to 

opravdu funguje! 

Milá Jano, přejeme Ti do dalších let pevné zdraví, pohodu a stále hodně 

všemi tak obdivovaného elánu. 

 
Milan Frydecký devadesátiletý 

(Jana Dohnálková, starostka T. J. Sokol Olomouc - Nové Sady) 

 

Bratr Milan Frydecký dne 10. dubna letošního 

roku oslaví své významné životní jubileum – 

90. narozeniny.  

 Do Sokola ho přivedl jeho strýc – župní 

náčelník Rudolf Paňák, když mu byly 3 roky, a 

od té doby je spojen s naší celostátní organizací. 

Od roku 1945 až do dnešních dnů je členem 

sokolské jednoty Olomouc - Nové Sady. Po 

dobu svého působení se věnoval především 

sokolské všestrannosti, atletice a gymnastice. 

Organizoval řadu let letní, zimní a příměstské tábory. Tělovýchově byl věrný i ve 

svém povolání, kdy působil jako odborný učitel tělesné výchovy v kombinaci s 

českým jazykem, a svou odbornost uplatňoval i po stránce metodické a 

motivační. Dovedl mimořádně nadchnout mládež, měl výborné organizační 

schopnosti. 

 Po obnovení Sokola v roce 1990 vykonával řadu let funkci župního 

náčelníka a místostarosty Sokolské župy Olomoucké-Smrčkovy. Působil rovněž 

jako vedoucí cvičitelského sboru mužů. Ve funkci starosty sokolské jednoty 

Olomouc-Nové Sady pracoval v letech 1998 až 2013. Doposud je náčelníkem a 

členem výboru jednoty a v současné době vede se svojí ženou Ludmilou, rovněž 

dlouholetou členkou naší jednoty, základy pohybové a tělesné výchovy rodičů a 

dětí. 

           Milan Frydecký má velkou zásluhu na zdárném ukončení restitučního 

sporu o sokolovnu a následně na realizaci a dokončení opravy zničené sokolovny, 

zejména po rozsáhlých záplavách v roce 1997. Díky jeho neutuchajícímu úsilí 

patří naše sokolovna  mezi nejlépe vybavené a využívané v naší župě. 
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 Bratr Milan Frydecký se zúčastnil tří sletů jako cvičitel,  cvičenec a vedoucí 

župní výpravy. V roce 1992 byl jako cvičenec členem výpravy ČOS v Torontu. 

            Za svou celoživotní práci v tělovýchově obdržel řadu morálních ocenění: 

v roce 1993 Cenu fair play, v roce 1995 Čestné uznání hejtmana Olomouckého 

kraje, v roce 2000 Stříbrnou medaili ČOS, v roce 2009 Stříbrnou pamětní medaili 

ČOS k 100. výročí M. Tyrše a v roce 2015 Zlatou medaili ČOS. Je nositelem 

titulu „Čestný občan města Olomouc“. 

          Milan Frydecký je pro všechny velkou inspirací a vzorem. Přejeme mu 

k životnímu jubileu především hodně zdraví a elánu a ještě řadu let uspokojení ze 

sokolské činnosti. 
 
 

 
 
 
RŮZNÉ 

   
 

Dvě drobné zprávičky župní kaceláře 

(Z podkladů jednatele župy br. Kráčmara zpracovala redakce ŽZ) 

 

V posledním období 

naše župa „posílila“ 

mimo jiné i o dva 

„VIP“ členy. Tím 

prvním je, opět po 

několikaleté přestávce, 

v současné době nej-

lepší MMA bojovník v 

české republice, olo-

moucký rodák Karlos 

„Terminátor“ Vémola. Svoji přihlášku podepsal 

přímo v župní kanceláři (obrázek vlevo) 

.  

 

Novým členem sokola Olomouc se také stal dne 17.1.2020 

první občánek Města Olomouce roku 2020, Bartoloměj 

Tesař. Ten je, s ohledem na datum svého narození 

2.1.2020, pravděpodobně nejmladším sokolem v 

republice.  

 I on má s župní kanceláří něco společného. Tedy ne 

že by v ní přímo podepsal svoji přihlášku do Sokola (to by 
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zatím nedokázal), ale podepsal ji za něj jeho dědeček -  br. František Kráčmar. 

                           

Prvenství letošního roku bude Bartoloměji a jeho rodině připomínat zlatý pamětní 

přívěsek se znakem Olomouce. 

 

 
 

ZCELA MIMOŘÁDNÉ ZÁVĚREČNÉ SLOVO REDAKCE 

   

Naši vážení a milí čtenáři. 
 

Toto číslo Župního zpravodaje se k vám dostává s opravdu značným zpožděním. 

Když jsem vkládal vaše první články do toho čísla, byl jsem plný optimismu a ani 

ve snu by mne nenapadlo, že budu nucen napsat i tento poslední text, ve kterém 

se budu nejenom omlouvat za zdržení, ale snad i za to, že kapacita čísla není 

zdaleka vyčerpána. Všichni víme proč. 

 

I přesto, nebo možná právě proto, věřím, že se župní kanceláři podaří toto číslo 

zpracovat a rozeslat jednotám, i když v současné době naše župní kancelář 

pracuje v nouzovém domácím režimu. Snad vám všem, kteří si náš Zpravodaj 

otevřete, uděláme alespoň trochu radosti v této neradostné a komplikované době 

boje (nebo bych měl spíše napsat "strachu před") s koronavirem. 

 

Osobně věřím, že se nakonec podaří prosadit a udržet celonárodní (či 

celosvětovou) disciplínu, že budeme všichni dodržovat základní zdravotnická 

doporučení, a že za čtvrt roku, při vydávání 2. letošního čísla našeho Župního 

zpravodaje, budeme hledět na svět již radostněji, než v tuto chvíli.  

 

A už se těším na vaše články, v nichž se možná mnohé jednoty pochlubí, jak v 

období nejsilnější nákazy ony samy přispívaly a pomáhaly ke zdolání těžké 

situace, třeba jak jejich členové šili ochranné roušky, jak 

pomáhali potřebným seniorům, jak třeba pomocí elektronické 

pošty udržovali kontakt se svými členy, když fyzická setkání 

nebyla možná, jak vymýšleli a hlavně dětským cvičencům,  

rozesílaly různé veselé texty, hádanky, místní soutěže, 

náhradou za promeškaná cvičení, jak ... 

 

Takže, bratři a sestry, kamarádi, držme se. A už teď mysleme 

na to, čím přispějeme do dalšího čísla. 

 

Luboš Toušek       
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Česká obec sokolská se věnuje výchově harmonické 

osobnosti po stránce tělesné i duchovní a klade přitom 

důraz na stránku mravní. Cílem je zdraví a prostředkem je 

sokolská všestrannost se širokou nabídkou sportů. 

Sokolskou myšlenku nabízí ve prospěch naší demokratické 

společnosti i k mezinárodní spolupráci. 
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Vyhrazené hodiny župní kanceláře pro styk s jednotami byly dočasně přerušeny. 

 
Župní kancelář je dočasně uzavřena z důvodu epidemie. Tajemnice župní 

kanceláře pracuje z domu. V případě neodkladných záležitostí lze po vzájemné 

dohodě domluvit termín schůzky přímo na župě. 
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